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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore postavljam sljedebe pitanje
predsjedniku Vlade Crne Gore, gospodinu Dusku Markovicu;

Postovani predsjednlSe Vlade,

Italijanska kompanija A2A je aktivirala tzv. put opciju izlaska iz EPCG. S obzirom da je
drzavni menadzment preuzeo rukovodstvo nad EPCG, da li sada postoje prepreke kada
je u pitanju izgradnja drugog bloka Termoelektrane Pljevija? Kakvi su daiji planovi Vlade
Crne Gore kadaje u pitanju tzv. put opcija?

OBRAZLOZENJE

Odbor direktora EPCG je na sjednici koja je.odrzana 20.07.2016. godine, razrijesio
duznosti i prihvatio ostavke menad2era iz kompanije A2A, nakon isteka usiova iz
Akcionarskog sporazuma Vlade i kompanije A2A i imenovao drzavne predstavnike u
menadimentu. Da II smatrate da su na ovaj na6in otklonjene prepreke kadaje u pitanju
izgradnja drugog bloka Termoelektrane Pljevija? Smatramo da je od kijucnog znacaja
da Vlada u5ini sve kako bi doslo do izgradnje drugog bloka IE Pljevija, bududi da ce se
tim projektom ppvecati sigurnost i energetska nezavisnost Crne Gore, sacuvati
postojeca i otvoriti nova radna mjesta, rijesiti ekologki problem Pljevaija i izvrsiti
toplifikacija ovog grada i funkcionalno valorizovati potencijali Rudnika uglja Pljevija.

Italijanska kompanija A2A je ponudila Vladi put opciju izlaska iz EPCG, koja predvida
prodaju svih akcija A2A u EPCG za 250 miliona eura u sedam godisnjih rata, pocev od
1. maja 2018. godine. Akcionarsklm ugovorom je, izmedu ostalog, definisano da Vlada
Crne Gore tma pravo prece kupovine, tj. ima pravo da otkupi udio A2A za tih 250
miliona eura u sedam godisnjih rata. Da li u Viadi postoje razmisljanja da se iskoristi
pravo prece kupovine ill je Ipak biiza opciji da se pronade novi strateski partner? Dakle,
kakvi su daiji planovi Vlade kada Je u pitanju tzv. put opcija?

Moiim Vas da ml odgovor dostavite u pisanoj formi.



S postovanjem,

Sef Kluba poslanitra

Prof. dKVujica Lazovic
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam plsane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. jula 2017. godine, kako bi isti bili dostavljeni
uvazenim poslanicima.

S postovanjem,

Dusko Markovic



Klub poslanika Socijaldemokrate Crne Gore i Liberalna partija Crne Gore
Prof, dr Vujica Lazovic

Postovani predsjednice Viode,

Italijanska kompanija A2A je aktiviraia tzv. Put opciju izlaska iz EPCG. S obzirom da je drzavni

menadzment preuzeo rukovodstvo nod EPCG, da li sada postoje prepreke kada je u pitanju

izgradnja drugog bloka Termoelektrane PljevIJa? Kakvi su daiji planovi Vlade Crne Gore kada

Je u pitanju tzv. Put opcija?

Obrazlozenje

Odbor direktora EPCG je na sjednici koja je odrzana 20.07.2016. godine, raznjesio duznosti i

prihvatio ostavke menadzera iz kompanije A2A, nakon isteka uslova iz Akcionarskog

sporazuma Vlade i kompanije A2A i imenovao drzavne predstavnike u menadzmentu. Da ii

smatrate da su na ovaj nacin otklonjene prepreke kada je u pitanju izgradnja drugog bloka

Termoelektrane Pljevija? Smatramo da je od kljucnog znacaja da Viada ucini sve kako bi

doslo do izgradnje drugog bloka IE Pljevija, buduci do ce se tim projektom povecati sigurnost

i energetska nezavisnost Crne Gore, socuvati postojeca i otvoriti nova radna mjesta, rijesiti

ekoloski problem Pljevaija i izvrsiti toplifikacija ovog grada i funkcionoino valorizovatl

potencijaii Rudnika uglja Pljevija.

Italijanska kompanija A2A je ponudilo Vladi put opciju izlaska iz EPCG, koja predvida prodaju

svih akcija A2A u EPCG za 250 miliona euro u sedam godisnjih rata, pocev od 1. maja

2018.godine. Akcionorskim ugovorom je, izmedu ostalog, definisono da Vlada Crne Gore imo

pravo prece kupovine, tj. ima pravo do otkupi dio A2A za tih 250 miliona euro u sedam

godisnjih rata. Da li u Vladi postoje razmisljonja do se iskoristi pravo prece kupovine Hi je ipak

bliza opciji da se pronode novi strateski partner? Dakle, kakvi su daiji planovi Vlade kada je u

pitanju tzv. put opcija?

Molim Vas da mi odgovor dostavite u pisanoj formi.



ODGOVOR PREDSJEDIMIKA VLADE

PostovanI poslanice Lazovicu, •

Elektroprivreda ne samo da predstavija jedno od najvecih preduzeca u Crnoj Gorl, vec je ona

i  jedan od nosilaca buduceg privrednog razvoja nase drzave. Bez snazne i stabilne

elektroenergetske kompanije, nema usiova za sprovodenje uspjesne politike u ovoj oblasti.

Zbog toga je jako vazno sagledavati ovu temu iz vise uglova, a svakako i iz ovih koje ste vec

anticlpirall kroz obrazlozenje poslanickog pitanja.

Aktlvacijom put-opcije u skladu sa odredbama Akcionarskog ugovora iz avgusta 2016.

godine, otpoceo je proces prodaje akcija italijanske kompanije A2A, za iznos od 250 miliona

eura, koji je moguce isplatiti u sedam jednakih godisnjih rata. Razrjesenjem clanova

menadzmenta Elektroprivrede Crne Gore, delegiranih od straneA2Ai imenovanjem Izvrsnog

direktora na predlog Drzave, 20. jula otpoceo je proces vracanja upravljackih prava Drzavl

kao vecinskom akcionaru. Vlada ocekuje da ce novi menadzment bit! kompletlran u

najkracem roku, kako bl se bez odiaganja stvorile neophodne pretpostavke za daiji i jos

uspjesniji rad kompanije. Kvalitetan menadzment, koji ce se posveceno odnositi prema

povjerenim resursima, a posebno prema evidentnim razvojnim potencijalima, svakako

predstavija jednu od poiaznih pretpostavki za realizaciju naslh strateskih odiuka u oblasti

energetlke.

Vase pitanje se jednim dijelom odnosi na razvojnu komponentu u termoenergetici, i u

odnosu na to zelim da Istaknem da izgradnja Drugog bloka Termoelektrane Pljevlja nije

dovedena u pitanje, pa nl od strane perethodnog menadzmenta. Vlada je tokom

proslogodlsnjih pregovora o Aneksu ugovora sa A2A jasno zastupala stav da je jedan od

usiova za nastavak partnerstva sa tom kompanijom - upravo realizacija ovog strateskog

projekta.

I  danas tako mislimo, i to je poruka svakom buducem i potencljalnom partneru -

Elektroprivreda ne moze zanemariti razvojne potencijale crnogorskih termoenergetsklh

resursa.

Kao rezultat takvog pristupa, doskorasnjim ugovorom bilo je definisano upravljanje

Elektroprivredom na nacin da su pitanja koja se odnose na projekat Drugog bloka

Termoelektrane Pljevlja pripadala kategoriji takozvanlh rezervisanih pitanja. Blokada

projekta blla je predvldena cak kao osnov za raskid ugovora. Kao sto znate, do toga nije

doslo, jer je 1 nas italjanski partner prepoznao znacaj ovog segmenta za sigurnost 1 stabilnost

energetskog sistema u Crnoj Gori. Vazno je istaci da ni sada nakon pokretanja Put opcije,

kompanija A2A u skladu sa Akcionarskim ugovorom, nema ni pravo, a ni mogucnost da

blokira ovaj vazni projekat.



Dakle, nesumnjivo je opredjeljenje Vlade da se novi izvor elektricne energije u Pljevljima

mora izgraditi. 1 to nije nesto sto znamo same mi u Vladi. Javnosti je poznato da su nase

konkretne aktivnosti na ovom planu, a vezano za ugovor zakljucen sa ceskom kompanijom

Skoda Praha u toku, i da se traze rjesenja za odredeni bro] otvorenih pitanja, all - ponavljam

- potreba i obaveza za eksploatacijom termoenergetskih resursa Pljevaija ostaje neupltna.

Daije, zeiim da naglasim I nasu namjeru da lokalnoj zajednici, koja se decenljama iza nas

sazivjela sa termoenergetskim lancem, u prioritetnim rokovlma obezbijedimo toplifikaciju.

Primjenom najsavremenijih I inovativnih rjesenja, insistiracemo na obezbjedenju dostupnogi

pouzdanog grijanja, uz ellminaciju emisije stetnih gasova, odnosno na trajnom i odrzivom

popravljanju narusenog kvaliteta vazduha u Pljevljima, i podizanju tog kvallteta na optimalan

nivo.

Sve navedeno pripada korpusu realnih oceklvanja od novog menadzmenta Elektroprivrede,

dakle rukovodne strukture koju delegira Drzava, jer za realizaciju ovih planova vise ne moze

biti bilo kakvih izgovora, posebno ne onih vezanih za odredene rezerve koje je iskazlvao,

sada vec bivsi menadzment kompanije A2A.

Uvazeni poslanice,

Buduci da obrazlozenje Vaseg osnovnog pitanja sadrzi i nekoliko dodatnih pitanja, zellm da

saopstim da kupovina akcija italijanske kompanije A2A za 250 miliona eura, podrazumijeva

zapravo otplatu u sedam jednakih rata, kako ste rekli, od po 35,7 miliona eura godlsnje. Taj

iznos na godisnjem nivou nije mail, all smo uvjereni da ova svota odgovara prinosnom

potencijalu Elektroprivrede, odnosno da ovo ulaganje u akcijski kapital vrijedi najmanje

tollko. Dakle, Elektroprivreda ima uvjerljiv potencijal da direktno i snazno doprinosi svojoj

poslovnoj perspektivi.

I ne samo to, hocu da porucim da Vlada ova ocekivanja ne bazira na nekom vlastitom i

subjektivnom optimizmu, vec na objektivnim projekcijama za clje ce ostvarenje biti zaduzen

novi menadzment, i od kojeg kao predsjednik Vlade ocekujem domacinski odnos, lisen

svakog kompromisa kojl bl znacio zapostavljanje utvrdenlh prioriteta, kako bismo ostvarill

postavljene ciljeve.

S obzlrom na znacaj Elektroprivrede kao nacionalne kompanije, I konkurentnost njenih akcija

sa apekta trzisne perspektive, preuranjeno je iznositi konacno opredjeljenje po pitanju

tretmana navedenih 41,7% akcija ciji je sadasnji i trenutni vlasnik A2A. Tim prije sto je, u torn

smislu, rok za uplatu prve rate 1. maj 2018. godine.

U tom kontekstu, ohrabruje nas saznanje da je prodaja akcija od strane A2A koja je bila

oglasena tokom prve polovine ove godine, probudila interesovanje renomiranih energetskih

kompanija. Istovremeno, sigurni smo u respektabiinu vrijednost i biznis privlacnost nase

Elektroprivrede.



Zato cemo sa potrebnom paznjom, izmedu nekoliko dobrih mogucnosti koje su nam na

raspolaganju, i u optimalnom vremenu koje nam obezbjeduje pomenuti vremenski rok,

traziti i pronaci najbolju opciju. Svakako, konacna odiuka Vlade bice zasnovana Iskljucivo na

intereslma vezanim za daiji dinamican razvo] energetskog sektora.

Jos jednom cu podsjetiti, kako ste i sami pomenuli poslanice Lazovcu, da Elektroprlvredu

posmatramo ne samo kroz planove vezane za izgradnju novog bloka Termoelektrane, vec i

kroz priliku rjesavanje ekoloskih problema u Pljevljima; topllfikaciju tog grada, all 1

valorlzaclju ostalih energetskih potencijala u cilju obezbjedenja priustivog I pouzdanog

snabdijevanja energijom.

Na kraju, vjerujem da cemo u svemu tome imati 1 potrebnu podrsku vas, uvazenih posianika 1

Parlamenta, kada za to dode vrijeme.

Hvala na paznjil


